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Події в Росії порушили низку питань, пов'язаних з її внутрішньою динамікою і 

крихкістю її систем, а також з її впливом на вторгнення в Україну і на європейську 

безпеку в цілому.  

 

Солідарність з Україною має залишатися пріоритетом порядку денного ЄС. Для України 

це так само екзистенційно важливо, як і для Європи.  Ми повинні триматися непохитно, 

навіть якщо найближчими місяцями Україні буде важче.  

 

У зв'язку з цим я вітаю 11-й пакет санкцій і додаткові 50 мільярдів євро на підтримку 

відбудови, відновлення та реконструкції України, про які було оголошено минулого 

тижня.   

 

Активізація потребуватиме дотримання обіцянок, які ми дали, коли розпочали 

переговори про членство в ЄС. Відданість та значні зусилля України на шляху реформ, 

у тому числі щодо виконання вимог для отримання статусу кандидата на вступ до ЄС, 

були надзвичайними.  

Ми повинні бути готові перейти до наступного етапу переговорів про членство, коли 

критерії реформ будуть достатньою мірою виконані. І я сподіваюся, що це станеться 

швидше раніше, ніж пізніше.  

 

Зміцнення нашої оборонної промислової бази, вдосконалення інновацій, зменшення 

нашої залежності, набуття більшої автономії та побудова довіри мають бути 

центральними елементами нашої нової політики безпеки і оборони. Політична угода, 

якої ми досягли цього тижня щодо спільних оборонних закупівель, допоможе державам-

членам поповнити свої оборонні потреби і стати більш оперативно сумісними. Це також 

допоможе народові України, який розраховує на наші поставки зброї та боєприпасів. 

 

Прогрес у наших переговорах щодо Закону про підтримку виробництва боєприпасів 

(ASAP) також подає надію, і я залишаюся переконаною, що після того, як 

Європарламент ухвалив свою позицію місяць тому, ми досягнемо політичної 

домовленості протягом найближчих тижнів.  

 

Разом ми узгоджуємо попит з пропозицією та слова з діями. Ми дотримуємось обіцянок.  

 

І тепер нам потрібно створити нову архітектуру безпеки і оборони, де ми гарантуємо, 

що ЄС і НАТО зможуть доповнювати один одного, не дублюючи один одного і не 

справляючи враження конкуренції.  

 

Ми також повинні впоратися з викликами, що пов'язані з міграцією. Це треба зробити 

терміново. Минулого тижня у Середземному морі, що фактично стало цвинтарем, 

загинуло ще 300 осіб, багато з яких ніколи не будуть ідентифіковані. Це означає, що ще 

300 мрій розбилися на друзки. Ще долі 300 сімей були назавжди зруйновані.  

 

Ми досягли важливого прогресу. Європейський парламент готовий конструктивно 

працювати над тим, щоб до завершення цього законодавчого періоду знайти шлях, який 

поважав би кордони, був справедливим з тими, хто потребує захисту, твердим з тими, 



 

 

 

 

хто не має на нього права, і руйнував бізнес-модель торговців людьми, які наживаються 

на вразливих. Наші закони і правові рамки мають встановити правила, а не мережі 

торгівлі людьми. Чим довше ми чекаємо, тим сильнішими стають мережі і тим більше 

життів буде втрачено. Тут Агенція з прикордонної та берегової охорони Фронтекс 

відіграє важливу і вирішальну роль.   

 

Ми також не можемо ігнорувати зовнішній вимір цього питання. Маємо роль, яка нам 

дозволяє більше інвестувати і співпрацювати з країнами Африки. Однак ми не можемо 

припуститися багатовікової помилки, говорячи з Африкою лише тоді, коли йдеться про 

міграцію. Нам потрібно стратегічно взаємодіяти щодо інвестицій, спільних проектів і в 

дусі партнерства. Ми повинні вести з ними діалог, а не вказувати, і зрозуміти, що якщо 

ми згорнемо свою діяльність, то країни Африки просто шукатимуть інших партнерів.  

 

Ми повинні переоцінити те, як ми взаємодіємо в усьому світі, відновлюючи рівновагу 

наших політичних та економічних відносин з ключовими партнерами в усьому світі — 

відносини з латиноамериканськими демократіями, коли йдеться про важливі сировини і 

торговельні угоди, які мають вирішальне значення для просування цифрового та 

зеленого переходів. 

 

Нам також потрібно тісніше співпрацювати з такими країнами, як Індія.  

 

Європейський Союз є третім за величиною торговельним партнером Індії та другим за 

величиною експортним напрямком. У нас багато спільних пріоритетів, серед яких 

боротьба зі зміною клімату, технології та безпека. Є так багато невикористаних 

можливостей. 

 

Європа була найвпливовішим світовим гравцем у просуванні міжнародного порядку 

денного з декарбонізації, диверсифікації джерел енергії та боротьби зі зміною клімату. 

Це важливо. Але нам потрібно навчитися краще пом'якшувати економічні та соціальні 

наслідки всіх цих рішень. Ми повинні краще пояснювати, як ми це робимо і чому це 

важливо.  

 

Люди повинні мати довіру до процесу, і вони повинні бути в змозі це собі дозволити. 

Нам потрібно більше слухати і прислухатися до наших громадян, до наших підприємств, 

до нашої молоді. Ми повинні бути далекоглядними, щоб знати, як утримати людей з 

нами.  

 

Інфляція залишається стійкою. Домогосподарства стикаються зі зниженням реальної 

заробітної плати. Європейський центральний банк допомагає впоратися з цим шляхом 

підвищення процентних ставок. Але це також має соціальні наслідки, які було б 

неправильно ігнорувати.  

 

Ось чому, якщо ми хочемо серйозно поставитися до реалізації наших пріоритетів і 

залишатися надійними, нам потрібен бюджет ЄС, який відповідає поставленим цілям. 

 

Настав час створити нові власні ресурси. Оскільки ми виплачуємо борг інструменту 

NextGenerationEU, повинні бути доступні нові джерела надходжень. Це не може 

відбуватися за рахунок багаторічних політик і програм Союзу. 

 



 

 

 

 

З цим пов'язана необхідність адаптувати наш довгостроковий бюджет ЄС до нашої 

нинішньої реальності. Не має сумнівів у тому, що з моменту ухвалення нинішньої 

багаторічної фінансової програми в 2020 році світ змінився, і ми повинні змінитися 

разом з ним. Ми роками закликаємо до перегляду багаторічної фінансової програми, і 

Парламент готовий зіграти свою роль у цьому процесі.  Це, до речі, також має 

вирішальне значення для інфраструктурних проєктів, які можуть допомогти в питаннях 

оборони і безпеки, наприклад, залізничні мережі, що також слугують як критично 

важливі лінії військової мобільності.  Деякі з цих рішень вимагають одностайності, і 

усім нам доведеться зіграти свою роль. 

 

Йдеться про те, щоб підготувати нашу економіку до майбутнього. А також про те, як ми 

зможемо зміцнити цей проєкт. 

 

Найближчими місяцями повинні бути вирішені питання. Процес узгодження дати 

виборів для нас вже виявився складним. За замовчуванням дату виборів встановлюють 

на підставі реалій 1979 року, коли до Союзу входило лише дев'ять держав-членів. Нам 

потрібно колективно переосмислити те, як визначається дата. Зараз ми обговорюємо 

склад Парламенту — у вас є наша пропозиція щодо виборчого законодавства, але дійти 

згоди в Раді вкрай складно. Єдине, що ми знаємо про наш проект, це те, що якщо ми 

зупинимося,, ми застоїмося.  

 

У нас є пропозиція щодо створення конвенції на основі нашої масштабної Конференції 

про майбутнє Європи.  Ми повинні бути готові до розширення, тому поки Молдова, 

Україна та інші країни Західних Балкан проводять реформи і готуються, ми повинні 

робити те ж саме. 

 

Настав час для колективних змін способу мислення. Багато хто вже позиціонує себе в 

цій геополітичній зміні. Ми повинні бути готові зробити те ж саме. 

 

Дякую. 

 

 

 


